
 

Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LXI.2023 

LXI Sesja w dniu 27 października 2023  

Obrady rozpoczęto 27 października 2023 o godz. 16:15, a zakończono o godz. 18:47 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5. Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 

14. Aldona Wachowiak-Górniak 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

LXI sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 



Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

3.Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg poinformował, że porządek obrad został  radnym 

doręczony elektronicznie w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy 

oraz na tablicach ogłoszeń na terenie gminy. 

Następnie zapytał czy do porządku obrad są wnioski dotyczące  jego zmiany lub uzupełnienia? 

Wójt Krzysztof Rutkowski złożył wniosek o dodanie do porządku obrad sesji: 

Punkt 10 Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych.  

Wójt oznajmił, że nie dało rady dostarczyć tych materiałów wcześniej, ponieważ dotarły dużo 

później niż ogłoszenie sesji.  

Przerwa techniczna. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych..  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych.  

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

 z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy gruntu działki  

o numerze geodezyjnym 249/2 położonej w Dębówku Nowym. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym   

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy gruntu działki   

o numerze geodezyjnym 22/1 położonej w Dębówku Starym. 

13. Uchwała w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 



14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym  

z wykonania uchwał Rady. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

16. Wolne głosy i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą 

powołania sekretarza obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radny Jacek Matlak. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący oznajmił, że nie dojechał jeszcze Starosta Eligiusz Komarowski, trzeba na 

niego poczekać. 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Otworzył dyskusję. Następnie poprosił  

o przedstawienie wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów – Przewodniczący Karol Bartoszek oznajmił, że w 

trakcie wspólnego posiedzenia zapoznała się z treścią projektów uchwał w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030. Członkowie 

komisji nie wnieśli uwag, komisja wypracowała opinię pozytywną.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych – Zastępca Przewodniczącego Piotr Janeczko 

oznajmił, że w trakcie wspólnego posiedzenia zapoznała się z treścią projektów uchwał  

w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2023-2030 wydała opinię pozytywną. 

Komisja Rewizyjna –  Zastępca Przewodniczącego Grzegorz Bartczak oznajmił, że  w trakcie 

wspólnego posiedzenia zapoznała się z treścią projektów uchwał  



w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  

2023-2030 wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych pragnie zabrać jeszcze głos. Więcej głosów  

w dyskusji nie było, zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

Uchwała Nr LXI.341.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Opinia Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Wszystkie komisje odnośnie tej uchwały 



wydały opinię pozytywną, więc po raz drugi nie będzie odpytywał komisji. Zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos. Nie  było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030..  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 

Uchwała Nr LXI.342.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2023-2030 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Uchwała dotyczy dofinansowania, aby 

utrzymać Wydział Komunikacji w Wyrzysku dla potrzeb mieszkańców gminy Białośliwie, ale 

nie tylko. Jest co roku podejmowana taka uchwała. . Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie  

było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 



przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

Uchwała Nr LXI.343.2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. 

Otworzył dyskusję. Następnie poprosił o przedstawienie wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów – Przewodniczący Karol Bartoszek oznajmił, że  

komisja w dniu 25 października br. trakcie wspólnego posiedzenia dyskutowała na temat 

wniesionych przez Wójta stawek podatków. W przypadku podatku od nieruchomości radni 

przy 2 głosach „za”, 2 głosach „przeciwko” i 1 „wstrzymującym się” nie wypracowali opinii.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych – Zastępca Przewodniczącego Piotr Janeczko 

oznajmił, że komisja wypracowała opinię pozytywną.  



Komisja Rewizyjna –  Zastępca Przewodniczącego Grzegorz Bartczak oznajmił, komisja po 

zapoznaniu się z propozycjami Wójta wydała opinię pozytywną. 

Radna Aldona Wachowiak – Górniak powróciła tematem do spotkania komisji połączonej jak 

i również do spotkania Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów, którego jest członkiem. 

Zaczęła od drugiej części i sprostowała, że rzeczywiście była dyskusja nad pakietem podatków. 

Dyskusja była nie tylko na temat podatku od nieruchomości, ale również od środków 

transportowych i podatek rolny. W przypadku KIPiF, jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości 

i środków transportu to komisja była za, wszyscy mogą to potwierdzić. Była bardzo szeroka 

dyskusja na temat podatku rolnego. Ona przyczyniła się głównie do tego, że komisja 

zaopiniowała pakiet podatków, który został przedstawiony przez Wójta, że były 2 głosy „za”, 

2 głosy „przeciwko” i 1 „wstrzymujący”. Radna chce przekazać w prosty sposób, że propozycje 

Wójta jeśli chodzi o podatek od nieruchomości jak i również od środków transportu wzrost, 

który będzie za chwile głosowany oznacza że podatki wzrosną w 2024 r. w stosunku do 2023 

roku o 15%. Jest to wskaźnik, który został opublikowany i w tej propozycji Wójt posłużył się. 

W dyskusji nie wniesiono uwag, ponieważ ceny rosną i podatki też rosną. Natomiast dyskusja 

była na temat podatku rolnego i do dyskusji jeszcze powróci się. Radna chciała podkreślić, że 

w przypadku podatku rolnego nie zgodziła się z propozycja Wójta, który zaproponował 

maksymalne stawki oparte na opublikowanej cenie żyta, która wzrosła rok do roku o 21%. 

Natomiast w propozycji Wójta skutek tego co radni robili w zeszłym roku, gdzie został 

obniżony ten podatek. Wzrost rok do roku podatku rolnego wg. Propozycji Wójta wynosił 30%. 

Osobiście nie zgodziła się z tym, ale też było kilku radnych, którzy nie zgadzają się. W związku 

z tym zaproponowała we wniosku formalnym na komisjach połączonych, żeby ten podatek był 

niższy. Ze względu na sytuację makroekonomiczną, na recesję, na zagrożenia, które są dla 

gospodarki dla rolników i sadowników jej propozycja była taka, żeby podwyższyć podatek jako 

baza 2023 podatek rolny o 15%. Niestety nie zostało to pozytywnie przegłosowane przez 

radnych komisji. W związku z tym wniosek formalny upadł. Natomiast pocieszające jest to, że 

dziś dostali informacje jako radni, że temat wraca. Komisje zasygnalizowały tez proponują, 

żeby wzrost był niższy. Powrót do dyskusji w poniedziałek i po określonych procedurach, które 

musza być w tym przypadku obniżą podatek rolny w stosunku do cen żyta, które są 

opublikowane muszą przejść określone procedury powrócą do tematu i będą osobno głosować 

podatek rolny. Radna ma nadzieję, że nie będzie to 30%.  



Radny Karol Bartoszek – odniósł się do wypowiedzi radnej. Prowadził spotkanie  

i protokołował je. Wynik głosowania: 2 głosy „za”, 2 głosy „przeciwko” i 1 „wstrzymujący 

się” i tak jest zapisane w protokole.  

Przewodniczący przypomniał, że rozmowa jest na temat podjęcia uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Poprosił, żeby w swoich wypowiedziach 

kierować się uściśleniem tego czyli konkretne odniesienie się do projektu uchwały, który ma 

zostać podjęty. Nie mieszanie podatku od nieruchomości z podatkiem rolnym. Podatku rolnego 

nie ma w porządku obrad inie jest w dniu dzisiejszym, procedowany. Podatek od środków 

transportowych jest w kolejnym punkcie.  

Wójt Krzysztof Rutkowski – odniósł się do wypowiedzi i kieruje też tą wypowiedź do 

mieszkańców gminy. Jeżeli ktoś słyszy, że Wójt proponuje zwyżkę o 30% to może to zostać 

źle odebrane, a jest to informacja nie do końca prawdziwa. Długo analizował z panią Skarbnik 

budżet. Zastanawiali się nad tym jak go ułożyć, jak zrealizować te zadania na które zostały 

pozyskane dofinansowania. W jaki sposób zabezpieczyć wszystkie potrzeby mieszkańców 

patrząc zwłaszcza w kontekście tego ile gmina dostała dofinansowań. Sporo wyzwań przed 

nami, ile trzeba zdobyć środków, żeby te zadania zrealizować. Cieszy fakt, że nie ma sołectwa 

na terenie gminy, które w najbliższym roku, dwóch czy trzech nie będzie widziało na swoim 

terenie inwestycji. Samorząd pozyskane pieniądze przeznacza na inwestycje a ich nie przejada 

i spłaca zobowiązania, które posiada. Jest dumny i podziękował, że razem osiągany jest cel. 

Przy wzroście 15% kierowali się analizą, którą przedstawił. Założenie czysto teoretyczne, że 

ktoś ma budynek mieszkalny o powierzchni 100 m kw., czyli większości tego typu budynki  

i jest to uśredniona około 900 m kw. działka. W 2023 roku 94 zł za budynek mieszkalny i 330 

zł za grunty. To on zaproponował podwyżkę 15% zgodnie ze wskaźnikiem i oznaczało to 

będzie, że w 2024 roku zapłaci 108 zł za budynek mieszkalny i 387 zł za grunty. Co oznacza, 

że zobowiązanie wzrośnie o 68 zł w porównaniu do zeszłego roku. Jak się to podzieli przez 

dwanaście to w kontekście tego, że waloryzacja świadczeń ma być na poziomie 18%, czyli tak 

de facto nawet nie dogania się inflacji. W działalności gospodarczej rozliczenie małego 

sklepiku 60 m, średni sklep 150 m. Różnica składki  przy małym sklepie w skali roku wynosi 

193,50 zł, przy dużych obiektach 580,50 zł. Patrząc na obciążenia, które są na podmiotach to 

sądzi, że podatek naliczony od nieruchomości nie jest tym podatkiem, który jest największym 

obciążeniem dla firm aczkolwiek  tez chcieliby aby rozwijały się jak najlepiej, jak najprężniej. 

Przeliczając to na gospodarstwo 15 hektarowe w 2023 roku było to 2.577 zł, a w 2024 roku ta 



kwota wzrośnie do 3.361,20 zł. Jest to wzrost o 783,25 zł. To nie jest wzrost 30%, tylko 20% , 

bo o tyle została podniesiona procentowo cena skupu żyta na podstawie 11 miesięcy 

poprzedzających, 11 kwartałów. Tak ona jest ustalana, poprzedzająca rok na który naliczana 

jest ta opłata. Co do samochodów, ciągników siodłowych i naczep, jest to wzrost na jednym 

ciągniku siodłowym w skali roku o 336 zł, a w wypadku naczepy o 215 zł. Kiedy mówiono 

swego czasu, że była deflacja i nie podnoszono podatków to dzisiaj faktycznie mówi się  

o wzrostach rzędu 10-15% to mogą się one wydawać duże. Jednocześnie patrząc na to co się 

dzieje z budżetami domowymi, jak są wspierane to wydaje się, że podwyżki zaproponowane 

są podwyżkami racjonalnymi. Aczkolwiek jak ma wyglądać budżet decydują też państwo i ma 

nadzieję, że decyzja, którą podejmą będzie przemyślana racjonalna i też będzie odzwierciedlała 

potem potrzeby jakie będzie zgłaszać potem w budżecie.  

Przewodniczący korzystając z okazji powitał Pana Starostę. Porządek obrad nie będzie 

przerywany, ale podziękował za przybycie. Zaproponował, przemówienie po tym puncie, bo 

trzeba dokończyć głosowanie. Podziękował Wójtowi za wypowiedź odnośnie podatków. 

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie  było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 



Uchwała Nr LXI.344.2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

10. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Otworzył dyskusję. Zapytał czy 

przewodniczący komisji odczytali już swoje wnioski, bo kontrola tego co przedstawiali gdzieś 

mu uciekła.  

Przewodniczący Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów – Przewodniczący Karol Bartoszek 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała propozycje Wójta.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych – Zastępca Przewodniczącego Piotr Janeczko 

oznajmił, że komisja wypracowała opinię pozytywną.  

Komisja Rewizyjna –  Zastępca Przewodniczącego Grzegorz Bartczak oznajmił, komisja po 

zapoznaniu się z propozycjami Wójta wydała opinię pozytywną. 

Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie  było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 

Uchwała Nr LXI.345.2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 249/2 położonej w Dębówku Nowym. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie  

było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 249/2 położonej w Dębówku Nowym. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

Uchwała Nr LXI.346.2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 249/2 położonej w Dębówku Nowym została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 22/1 położonej w Dębówku Starym. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 października 2023 r. Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie  

było chętnych, więc zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 22/1 położonej w Dębówku Starym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

Uchwała Nr LXI.347.2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 22/1 położonej w Dębówku Starym została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący za zgoda radnych oddał głos panu Staroście. 

Wypowiedź Pana Starosty Eligiusza Komarowskiego  podziękował za umożliwienie głosu, bo 

to już dzisiaj druga jego sesja terenowa. W radzie powiatu wyglądało to trochę inaczej, bo 

dopiero odbyła się drugi raz sesja w trybie stacjonarnym. Przekazał kilka informacji na temat 

działań powiatu, które odbywają się lub w najbliższym czasie odbywać się będą na terenie 

gminy Białośliwie. Wiadomo, jeżeli mówi się o swoich prerogatywach jako powiatu pilskiego 

na terenie waszej gminy to jest to właściwie tylko obiekt, który przez lata służył jako szkoła 

rolnicza w Nieżychowie. Teraz ta funkcja będzie zmieniona na placówkę opiekuńczo-

wychowawczą. Trwają już procedury, wbrew pozorom są one niestety bardzo czasochłonne. 

Dlatego, że pewne z nich mogły się dopiero rozpocząć w momencie jak został przeprowadzony 

remont. Nikt nie chciał dać zgody, niestety taki jest reżim prawny. Czy on jest do końca 

optymalny? Pewnie można by dyskutować nad tym. Nie ukrywa i myślał, że te procedury będą 

szybsze. Między innymi w takich procedurach uczestniczy rzecznik praw dziecka, który musi 

wyrazić zgodę. Otrzymano po kilku miesiącach decyzję, ale okazało się, że jest ona wstępna 

 i pewnie jeszcze trzeba będzie poprosić o drugą. Może pan rzecznik będzie sobie życzył jakiś 

audyt. Odbyło się to w zeszłym tygodniu, przyszła ta zgoda. W tej chwili temat jest bardzo 

świeży. Natomiast korzystając z tej okazji w tym ośrodku docelowo mają być dwie placówki 

opiekuńczo-wychowawcze, potocznie mówiąc takie małe domy dziecka. Na ten moment 

rozpoczyna się od 14 dzieci, dlatego są takie przepisy i nie można więcej. Remont jest 

przeprowadzony jednak w taki sposób, że jak uzyska się od wojewody może być taka zgoda w 

wyjątkowych sytuacjach na drugą placówkę w tym samym budynku to już praktycznie można 



powiedzieć, że jest przygotowanym się w 70%, żeby bardzo szybko to drugie piętro uruchomić. 

Okazuje się, że nie można było od razu stu procentowego remontu przeprowadzić w całości 

dlatego, że w przypadku braku takiej zgody ktoś mógłby zarzucić niegospodarność. Te 

wszystkie najważniejsze elementy, które są potrzebne do funkcjonowania już poczyniono.  

W tej chwili będzie przeprowadzony również remont parku. Dlatego, że park jest pod reżimem 

ochrony konserwatora. Uzyskano na ten cel około 500.000 zł. To nie będzie jakiś wielki remont. 

Różne alejki, ciągi piesze te wewnętrzne będą poddane takiej gruntowej renowacji. Obiekt, 

który funkcjonuje jest wyposażony w halę sportową i budzi czasami emocje niektórych 

mieszkańców, bo dlaczego ona nie jest wykorzystywana. W tym gronie doskonale wiadomo 

dlatego, że w okresie budowy był utrudniony reżim, żeby na to pozwalać. Dzisiaj praktycznie 

skoro nie ma jeszcze dzieci to te koszty w 100% musiałyby być ponoszone z budżetu powiatu. 

Chodzi o koszty ogrzewania, koszty mediów, bo one generują dość duże kwoty. Są to koszty 

sięgające w skali miesiąca w okresie zimowym kwot od kilku do kilkunastu tyś. zł. Wszyscy 

muszą sobie odpowiedzieć na pytanie czy my wszyscy jako podatnicy chcemy to z punktu 

widzenia gospodarczego aby wszyscy podatnicy na przykład dla grupy dla grupy 20,20 czy 100 

korzystających takie wydatki ponosili. Wielu ma wątpliwości pomijając aspekt społeczny, bo 

każda forma ruchu jest ważna. Kiedyś powiedział, że osobiście tej hali w takiej technice  nie 

budowałby. Już tłumaczy dlaczego, bo już ma trochę doświadczenia w tym zakresie z racji pasji  

sportowej, gdzie sędziuje zawody w mniejszych lub większych halach. Ilekroć jest to zawsze 

bada dany obiekt. Hale budowane w tej technice to są hale raczej dedykowane krajom bardziej 

śródziemnomorskim. Dzisiaj koszt ogrzewania gazem jest bardzo wysoki. Jest to kwestia, która 

tak naprawdę stoi przed władzami powiatu, bo z jednej strony chciałoby się ten obiekt 

udostępniać mieszkańcom i w okresach jesienno-letnich i wiosennych to naprawdę nie będzie 

z tym żadnego problemu. Natomiast w okresie zimowym trzeba się nad tym zastanowić. Tym 

bardziej teraz, gdy nie ma żadnego dochodu, który w jakiś sposób subsydiował te koszty. Jeżeli 

będzie placówka opiekuńczo-wychowawcza to część kosztów eksploatacyjnych będzie 

powiedzmy rozłożona. Dzisiaj póki tej placówki nie ma to jest jakiś problem. Patrząc na ten 

obiekt, kiedy kilkanaście lat temu był budowany już wtedy można było przewidywać, że szkoła 

niestety ze względów demograficznych, bo dzisiaj na terenie powiatu osób w wieku powyżej 

60 lat mieszka około 27-28%. Na koniec dziesięciolecia to już będzie 10% więcej, a w 2040 

będzie już mniej więcej po połowie. Tak samo były dane demograficzne ile będzie za lat 

dziesięć czy piętnaście, wystarczy wejść w rejestr urodzeń. Dziś też łatwo się mówi już po 

fakcie czy podjęłoby się taką decyzję czy też nie. Proszę traktować jako wolny głos, bo ta hala 

jest niezbędna do funkcjonowania. Jeżeli kiedykolwiek byłaby wola rozmowy z państwa strony 



w tym temacie np. czy przejęcia czy być może jakiegoś takiego partnerskiego wykorzystania 

w sensie dzielenia się nie tylko pożytkami, ale też ciężarami, czyli kosztami. Wydaje się, że są 

na taka dyskusję otwarci i wnioski finalne byłyby bardzo szybko. Podsumowując ma nadzieję, 

że ta placówka najpóźniej wiosną a już na pewno od 1 września 2024 r. ruszy. Druga 

niezwłocznie również, bo można zdać sobie sprawę, że 14 dzieci w tak dużej placówce zresztą 

w tak pięknym miejscu to czujemy chyba wszyscy, że jest to trochę za mało. Natomiast przepis 

jest generalnie taki, że norma wynikająca z tego przepisu mówi, że nie powinno być dwóch 

takich placówek w jednym budynku. W 2015 r. zmieniono przepisy jednej z ustaw w wyniku 

której musieli zlikwidować ośrodek wsparcia ofiarom przemocy w rodzinie. A to w większości 

kobiety były, ale też panowie zdarzali się. Gdzie w Pile przy ulicy Rydygiera wielki budynek, 

prawie że szkolny budynek budowany w latach 70tych i na piętrze była placówka a na dole był 

ten ośrodek przemocy to ten drugi musieli zlikwidować. Nie było zgody na to, żeby w jednym 

miejscu i może jest to logiczne faktycznie, że dzieci z takiego quasi domu dziecka z jakimiś 

takimi dotkniętymi przez los mieszkańcami może nie do końca powinny przebywać. W takim 

ośrodku jak załóżmy jest u góry placówka dla dzieci, które są tak samo zdrowe jak większość 

ich rówieśników, a na dole byłaby np. placówka dla dzieci już bardziej ze sprężeniami, bo taki 

też jest cel no to wydaje się, że wszyscy by sobie pomagali. Tak w czysto ludzkim znaczeniu  

i na pewno by to nikomu  nie przeszkadzało chociażby ze względu na gabaryty tego miejsca. 

Mówiąc o inwestycjach drogowych sięgnął sobie do historii i robił podsumowanie akurat  

w przypadku gminy Łobżenica, gdzie w latach 2006-2014 wykonano inwestycji na kwotę 

prawie 1.200.000 zł. Natomiast w przypadku ostatnich dwóch kadencji aktualnej i poprzedniej 

kiedy ma zaszczyt pracować w strukturze starostwa to te inwestycje sięgały już 17.000.000 zł. 

Wykonano 5 mln nowych dróg lub chodników. Natomiast teraz t jest już liczba kilometrów. 

Zadań w ten czas było 9 a teraz jest 49. W przypadku gminy Białośliwie tych zadań w latach 

2006-2014 były 4 oczywiście jedno duże związane z obwodnicą południową, gdzie wykonano 

nowa nakładkę była to kwota za około 8.000.000 zł. W tej chwili w dwóch kadencjach przerób 

finansowy jeżeli mówi się o drogach jest niższy i wynosi na ten moment przeszło 3 mln zł. Za 

chwilę dojdą jeszcze pewne drobiazgi, bo będzie remont w Dębówku Nowym, będzie 

rozpoczęty a wiosna będzie kontynuowane. Podsumowując można powiedzieć, że w przypadku 

gminy Białośliwie niewiele się zmieniło, ale wynika to z pewnych uwarunkowań. Gmina 

Białośliwie leży na trasie byłej obwodnicy południowej, więc tą kwotę nabiło. Pozostałe  

w zakresie było w ten czas bodajże wydane dwieście parę tyś zł. na inne pozostałe remonty. 

Wymieniona cenzura czasowa 2006-2014, ale tak naprawdę działań inwestycyjnych między 

2006-2010 r. ze strony powiatu nie było na terenie gminy. Pomimo tego, że jest podział zadań 



w zarządzie powiatu o od roku tym tematem zajmuje się i uważa, że są z tego jakieś wymierne 

efekty. Ma nadzieję, że te efekty będą jeszcze większe. Inne kwestie. Które państwa interesują 

chociażby sytuacja Szpitala Powiatowego w Wyrzysku to jak wiadomo jest spółka z o.o., ale  

i też podmiot publiczny. W szpitalach jest tak, że kto inny jest podmiotem tworzącym, czyli 

samorząd w naszym przypadku powiatowy, a kto inny tak naprawdę tworzy budżet szpitala. To 

też warto sobie w takim dyskursie publicznym powiedzieć. Dlatego, że budżet powiatu, budżet 

szpitala tworzy NFZ. Jako samorządowcy mogą kupować sprzęt, mogą budować oddziały, 

rozbudowywać. Natomiast nie mają prawa kierować środków na zakup leków, na 

wynagrodzenia i na tego typu działania. W przypadku wyrzyskiego szpitala, który przez mniej 

więcej 15 lat cały czas generował straty o tyle od dwóch przeszło lat generuje dodatni wynik 

finansowy i to bez amortyzacji. Sytuacja jest więc stabilna. Szpital też zmienia trochę swój 

charakter. Zlikwidowany dwa albo trzy lata temu oddział chirurgiczny. Dlatego, że ten sam 

oddział generował stratę roczną w wysokości 2 mln zł. Dokonano pogłębionej analizy. Nie było 

żadnego oporu społecznego, może dlatego, że przekazali dość szeroko szczegółowe informacje. 

Procedurę likwidacji uruchomiono bodajże w październiku. W tym czasie to było jeszcze przed 

pandemią przed pandemią. Między 1 stycznia a 30 września zespół zabiegowy spotykał się 

między godz. 19, a 7 rano. Spotkał się, operował przez dziewięć miesięcy jedenaście razy. Ta 

popołudniowo-nocna zmiana pracowała średnio raz w miesiącu. My podatnicy płaciliśmy 

przecież za całą dobę siedem dni w tygodniu. Za cały poprzedni rok zespół zabiegowy wykonał 

535 zabiegów, czyli to było dziennie około 1,5 zabiegu. Nie było zabiegów, które trwały po 

osiem godzin. Mając na uwadze przede wszystkim, że niestety ludność starzeje się to 

postanowiono zmienić charakter tego szpitala w szpital zol-rehabilitacyjny. Zakład 

opiekuńczo-leczniczy, długotrwała potrzeba leczenia. Dzisiaj w promieniu 30 km od Piły jest 

9 szpitali i jako kraj na trzecim miejscu w Europie, jeżeli chodzi o liczbę łóżek szpitalnych  

w przeliczeniu na 100 tyś. mieszkańców. Jest naprawdę dużo tych łóżek, ale niestety to też jest 

pewnie wina systemu kształcenia. Przez ostatnie lata, dziesięciolecia może jedno może dwa 

personel lekarski nie przybywał w takiej liczbie jaką by każdy sobie życzył. Podsumowując  

w szpitalu w Wyrzysku będzie oddział wewnętrzny. W tej chwili zostało pozyskane 

dofinansowanie kwota 6 mln zł łącznie w ciągu ostatnich lat. We wcześniejszych latach były 

to kwoty sięgające maksymalnie kilkaset tyś zł. Pozyskano ostatnio dotację na budowę łącznika 

między oddziałem wewnętrznym, a głównym budynkiem. Nie będzie to tylko łącznik, będą tam 

kolejne sale rehabilitacyjne, sale zol.  Pod tym kątem szpital ma dość perspektywiczną 

przyszłość. W ostatnim czasie dzięki dotacjom unijnym i tym mniejszym rządowym zakupiono 

sprzęt, który ma wartość około 2 mln zł. Z 10 lat temu nie słyszało się o szpitalu niekoniecznie 



zawsze dobrze. Jeżeli mówimy o szpitalu wyrzyskim to raczej jest tam spokój. Na terenie gminy 

są drużyny piłkarskie, które zapewne mają gorsze warunki do treningu w okresie zimowym, 

zresztą jak w całym powiecie. Do tej pory nie ma na terenie powiatu pełnowymiarowego boiska 

sportowego ze sztuczna trawą. Poinformował, że w przyszłym tygodniu prawdopodobnie 

zostanie ogłoszony przetarg na budowę takiej nawierzchni na stadionie przy ulicy Okrzei  

w Pile. Będzie to robione z dwóch powodów. Przede wszystkim dlatego, że wegetacja 

naturalnej trawy, ona nie nadąża za potrzebami. Jak było chętnych 100 osób to było wszystko 

ok. Dzisiaj do grania jest 500 chętnych, a 400 trzeba odmówić. Jednym z argumentów był też 

taki postulat, że nie będzie można teraz korzystać z boiska tak jak do tej pory max 16 godzin  

w tygodniu. Teraz będzie można 16 godzin dziennie i chcą też zaproponować wszystkim 

klubom piłkarskim z terenu powiatu, że w okresie zimowym będzie oświetlony obiekt. Na 

takich sztucznych boiskach można trenować, bo teraz część drużyn jeździ do Wałcza, 

Wągrowca, bo tam takie boiska funkcjonują. Oczywiście płacą za to i podobno nie małe 

pieniądze. Teraz tutaj będzie taka okazja. Czy będzie tych godzin na tyle, żeby każdego 

zadowolić. Dzisiaj to trudno powiedzieć, ale nawet jak to będzie kilka godzin w tygodniu na 

jeden klub nawet jak to będą dwie godziny dwie jednostki treningowe to na pewno będzie jakaś 

korzyść. Czy będą za to pobierane pieniądze? Z jego punktu widzenia pewnie jakieś tak, ale na 

pewno nie takie stawki jak są w okolicznych powiatach, miastach. Dlatego mniej, że pozostała 

część stadionu jest w projekcie unijnym i nie można na tym zarabiać tylko co najwyżej pobierać 

uzasadnione koszty. Jest to na pewno dobra informacja dla środowiska sportowego. Jest okazja, 

więc za zgoda Przewodniczącego można zadawać pytania Staroście i Dyrektorowi dróg.  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg podziękował za bardzo szczegółowe przestawienie 

tego co Pan jako Starosta, ale z całym zarządem i radą powiatu oraz z całym starostwem 

dotychczas już wykonał przez te swoje dwie kadencje. Podziękował za informacje o tym co 

dzieje się z inicjatywy starostwa na terenie gminy. Zgodnie z sugestią starosty oddał głos 

radnym.  

Radny Piotr Janeczko zapytał czy jeżeli chodzi o inwestycje na terenie gminie czy są jakieś 

przewidziane na kolejce wąskotorowej.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak oznajmiła, że mniej będzie zadawać pytań, będzie raczej 

reagować w odpowiedzi na informacje, które otrzymali. Bardzo cieszy informacja i status 

zaawansowania prac nad Nieżychowem, ponieważ na początku kadencji a jest radną tej 

kadencji. Był wielki niepokój wśród mieszkańców gminy co dalej z Nieżychowem. 

Proponowane były różne rozwiązania i w jej ocenie to rozwiązanie, które zostało przez państwo 

zaproponowane i jest tak daleko teraz już zaawansowane jest bardzo dobrą informacją(Starosta 



odpowiedział, że jest to informacja dobra, ale czy najlepsza). Jest ważne, że ten obiekt nie 

podlega dalszej dewastacji jest zaopiekowany i widać jakiś cel. Coś dzieje się z tym i to wróży 

bardzo dobrze. Taka jest ocena radnej, bo wreszcie wiadomo co tam się dzieje i jaki jest 

kierunek, jaka jest strategia w stosunku do tego obiektu. Hala sportowa to myśli, że warto o 

tym rozmawiać, bo wielu mieszkańców chciałoby tam trenować, żeby nie była zamknięta dla 

mieszkańców gminy. Natomiast jeżeli chodzi o inwestycje drogowe wydaje się, że jest ich 

trochę mało dla gminy Białośliwie. W swoim okręgu też ma drogę powiatową odcinek od 

cmentarza w kierunku do Miasteczka Kraj do końca gminy. Radna pisze pisma do Dyrektora, 

ale niestety nie dostaje odpowiedzi. Wie, że są inne ważniejsze priorytety. Jest kilka spraw 

wypunktowanych i pokazała się dyrektorowi. Rzeczywiście napisała pisma w tym roku  

i w ubiegłym. Nawierzchnia została poprawiona, natomiast jest tam kilka punktów o które 

warto zadbać, żeby po prostu nie było gorzej. Inni radni też mogą się wypowiedzieć. W jej 

ocenie jest dobra informacja, jeżeli chodzi o szpital w Wyrzysku, ponieważ ta informacja, że 

sytuacja finansowa od dwóch lat jest bez straty finansowej tylko pozytywny wynik.  

A jednocześnie perspektywy rozwoju, zabezpieczenie też finansów wróży, że ten szpital ma tak 

wielką tradycję i wielu mieszkańców naszej gminy korzystało z tego szpitala i pewnie nadal 

będzie korzystać. Kierunki rehabilitacji, których nie ma w naszej gminie gdzie mieszkańcy 

mogliby się rehabilitować. A jednak Wyrzysk nie jest w dalekiej odległości. Na pewno ludzie 

z wielką uwagą śledzą właśnie rozwój też tego obszaru. Także z jednej strony podziękowania, 

z drugiej strony chciałoby się więcej. Kolejka też oczywiście, radna dołącza się do głosu 

radnego Piotra Janeczko. Radna uważa, że jest za mało inwestycji w taki obiekt.  

Radny Jacek Matlak zapytał na jakim etapie jest droga powiatowa w Dworzakowie.  

Radna Krystyna Brągiel zadała pytanie dotyczące jej sołectwa. Jak starosta wspominał w swojej 

wypowiedzi, że będzie przeznaczone około 500 tyś zł na poprawę funkcjonowania i wizerunku 

parku przy obiekcie. Czy są uwzględnione gałęzie drzewa przy linii elektrycznej? Natomiast 

odnośnie kolejki wąskotorowej popiera swoich przedmówców, że faktycznie coś z tym 

problemem z tym tematem w najbliższej przyszłości trzeba by zrobić. Jest związek partnerski, 

ale nie wie kiedy ruszy pod względem finansowym, rzeczowym. Nie zależy to tylko i wyłącznie 

od pana starosty, bo tam jest kilka gmin. Podziękowała starostwu jako organowi 

samorządowemu, a szczególnie dyrektorowi, który siedzi obok za nakładkę na tych dwóch 

odcinkach drogi powiatowej od drogi nr 10 w kierunku Białośliwia. Są jeszcze rzeczy wzdłuż 

tej drogi, które zgłaszali dwa trzy lata temu. Ma nadzieję, że z dyrektorem w tej sprawie 

dogadają się.  



Radna Małgorzata Mańka zadała pytanie do dyrektora, bo domyśla się, że inwestycja  

w Dębówku Nowym drogowa ma na celu poszerzenie tego łuku. Czy będzie też nakładka na 

ten pierwszy etap też, bo było nieciekawie chyba?  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg zadał pytanie. Droga powiatowa to nie jest tylko droga 

od 10 do Białośliwia, ale jest to również droga powiatowa od dziesiątki w kierunku na Wysokę, 

Czajcze i ten odcinek leży na terenie gminy Białośliwie i przebiega on przez Nieżychowo 

zakłady. Poprosił starostę i dyrektora w imieniu tych mieszkańców aby w najbliższych planach 

ująć chociażby remont tego odcinka. Jest on naprawdę w bardzo złym stanie. Dojeżdża tam 

również nasz i nie tylko nasz autobus po dzieci szkolne. Poprosił starostę o odpowiedź na 

pytania, które zostały zadane, jeżeli oczywiście będzie wiedział, a jak nie to później.  

Starosta powiedział, że kwestia kolejki wąskotorowej i potencjalnych inwestycji i możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych. Pokazał Wójtowi taką tabelę przed chwilą. Dotyczy ona 

kwot, które pozyskano jako powiat pilski w ostatnich ośmiu latach kiedy starosta pełni funkcję. 

Jest to kwota 314 mln zł, oczywiście nie wszystko na inwestycje, ale również na inne projekty. 

Z czego 33 mln zł z Unii Europejskiej, 180 mln zł z budżetu państwa. Mówi o ekstra 

pieniądzach powiat i jednostki. We wcześniejszych ośmiu latach było to 70 mln zł, więc to 

pokazuje skalę inwestycji. Pani Krystyna z lekka wątpliwością wspomniała o tzw. 

Stowarzyszeniu Partnerstwa dla Rozwoju Krajny. Partnerstwo, które zrzesza kilka gmin, min. 

wasza gminy, powiat złotowski, kilka gmin z powiatu złotowskiego. Niestety kiedy zaczynał 

pracę w samorządzie to pierwszym roku było pozyskane tylko 11 mln zł. Dlatego, że też jest to 

często uzależnione nie tylko od naszej operatywności, ale od kalendarza odpowiedniej 

perspektywy unijnej. Dzisiaj np. jest bardzo mało tych środków unijnych mozolnie, ale rusza 

kolejna perspektywa unijna. Myśli, że za dwa trzy lata ten wysyp jednak pieniędzy unijnych 

będzie. Jako samorządowcy z wlkp. jesteśmy teraz w trochę gorszej sytuacji. Dlatego, że od 29 

maja 2019 r. kiedy ukazał się projekt rozporządzenia komisji i parlamentu, ustawodawcy 

unijnym rozporządzenia, czyli to jest tak jak u nas ustawa. Już wtedy wykazano, że wlkp.  

i Dolny Śląsk spełnia stety lub niestety definicję tak zwanego regionu przejściowego. Oznacza 

to, że w woj. wlkp. średni dochód per capita, czyli na głowę na każdego z nas jako mieszkańca 

wlkp. mieści się w przedziale między 75%, a 100% średniego dochodu unijnego też na głowę. 

Oburzył się, ale usłyszał, że Rumunów też w to wliczają do średniej. Skutek tego jest niestety 

taki, że większość programów w ramach WRPO tych regionalnych będzie dofinansowana na 

max 70%, a nie 85% tak jak było teraz. Teraz mamy 75,8% albo 75,9% , więc jesteśmy na 

pechowym trochę przedziale. Skoro powołaliśmy takie stowarzyszenie, jesteśmy liderami  

w kraju, jeżeli chodzi o stopień zaawansowania. Są to tak zwane centra wsparcia doradczego. 



Początkowo było ich w kraju tylko 38, teraz jest ich więcej. Pierwotnie ministerstwo 

odpowiedzialne za fundusze rozwojowe unijne, różne były pomysły. A to, że będzie specjalna 

pula tak jak na przykład mamy Zintegrowane Inwestycje Terytorialne, a to, że później w ramach 

regionalnych programów. Różnie to wygląda. Natomiast z doświadczenia i z pewnej analogii 

uważa, że skoro już tak daleko te projekty poszły kolejne edycje i coraz bardziej się 

obudowujemy i na razie nie ma z tego dużych pieniędzy. Na pewno będzie ku temu 

dedykowane źródło finansowania. Jest o tym święcie przekonany, no bo ustawodawca czy 

podmioty europejskie czy nasze krajowe, rządowe raczej działają racjonalnie. Tak jak 

ustawodawca tak rządzący też. Myśli, że będzie tutaj duża szansa. To jest perełka, która tutaj 

lokalnie jest dla wszystkich bardzo ważna. Mówi uczciwie, że jest to kolejka przy tym systemie 

jeszcze naszego otoczenia, hoteli i innych atrakcji ona wydaje się jeszcze na siebie nie będzie 

zarabiać. Wg. Niego najlepszym rozwiązaniem jest były nawet pewnego momentu rozmowy, 

że Wójt sugerował, że może gmina Białośliwie to przejmie. Generalnie nie byli naprzeciw tylko 

później to stowarzyszenie wyhamowało czy to będzie na pewno dobre rozwiązanie czy złe  

i jest się trochę w blokach startowych. Trzeba zrobić kilka kwestii remontowych związanych  

z zabezpieczeniem przede wszystkim tego obiektu. Są też coraz głośniejsze suchy ze strony 

innych włodarzy gminy np. Łobżenica, że też są pewne rzeczy torowiska nie torowiska 

przejmować. Zrobić coś może na zasadzie mini dworca, ale to chyba za zbyt duże słowo. Akurat 

nie zna się na tego typu instalacjach technicznych i jest na pewno dobra wola. Cały problem 

polega na tym, że trzeba klienta zatrzymać przynajmniej na jedną noc. Okolica, nie mówi tylko 

o Białośliwiu, ale jak ktoś ma zamiłowanie to może nawet jechać na drugi koniec Polski. Trzeba 

jednak miarkować i raczej uśredniać takie zainteresowanie. Aby być tak realistycznym to myśli, 

że konkretne prace będzie widać znaczy będzie można pozyskać środki finansowe na tego typu 

działania nie wcześniej niż za jakieś dwa lata. Tak zakłada i mówi z całą odpowiedzialnością. 

Dzisiaj jedynym jeszcze jakimś może pośrednim rozwiązaniem jest próba poszukania jakiegoś 

partnera prywatnego. Dopóki nic nie jest podpisane to też nie można być pewnym, bo pasja ma 

oczywiście swoją cenę, ale też często nie jest bezcenna. Najważniejsze, że ona dzięki 

stowarzyszeniu funkcjonuje. Powiat pilski nie ma specjalistów od tego typu działań. Uważa, że 

oddanie np. części władztwa podmiotom prywatnym jeżeli to jest na rozsądnych warunkach to 

nie ma nic w tym złego. Taka dygresja przykład hali sportowej, która została wybudowana 

zresztą dwie w tej kadencji przy ul. W. Pola duża hala na 1500 osób. Było stare boisko przy 

ogólniaku. Chcieli takie hale namiotowe budować, ale pojawił się inwestor prywatny i co się 

okazuje był za taki naprawdę korzystny jeszcze 20 lat temu wydzierżawiono obiekt  

i zainwestował on 5-6 mln zł., a młodzież ma i tak te obiekty między 8:00, a 14:45, bo tam jest 



przerwa. Ma na wyłączność od poniedziałku do piątku. Popołudniami młodzież korzystałaby 

w ograniczonym zakresie. Inwestor zarabia sobie popołudniami, a właściwie żadnych kosztów 

nie ma. Dokładają się proporcjonalnie tylko do energii i ogrzewania. Zaoszczędzone w ten 

sposób zostało 5 mln zł i niech to funkcjonuje. Nie ukrywa, że czasami są to takie rzeczy dobre 

a z kolejką nie ma pomysłu. Może i pomysł jest, ale nie ma narzędzi, żeby to w 100% 

zrealizować. Kolejny przykład jak tu radna wspomniała o placówce w Nieżychowie. On 

osobiście uważa, że był jeszcze jeden pomysł lepszy. Pomysłem tym było stworzenie nazwijmy 

tak potocznie sanatorium. To są też ośrodki rehabilitacyjne czy nawet ZOL – cisza i spokój. 

Niestety jak na samym początku powiedział, że kto inny jest podmiotem tworzącym szpitale  

a kto inny daje pieniądze, czyli NFZ. Nie było woli z NFZ-u, nie mogli inwestować nie mając 

pewności czy nie dostaną kontraktu. Nie ukrywa, że to był jego pomysł. Natomiast ten pomysł, 

który jest to też jest dobry, ale z całą pewnością w sanatorium byłaby większa liczba 

uczestników. Kolejna rzecz to droga do Dworzakowa. W tej chwili jest taka opcja, że 600 m  

z tego co pamięta pozwoli tą drogę odnowić do wysokości mniej więcej stadionu, boiska(Wójt 

poprawił, że 450 m a nie 600m). Decyzja zostanie podjęta w poniedziałek czy zostanie robiona 

sama droga czy też chodnik jednocześnie, minimum to będzie droga. Być może, bo są 

rachowane pewne rzeczy jeszcze pokuszą się o chodnik. Rozstrzygnięcie będzie  

w poniedziałek, ale już wie jaki będzie wynik, przetarg na budowę drogi Wolsko-Miasteczko 

Kraj, ta część od łąk. Chcą docelowo w przyszłości na jakimś spotkaniu na stadionie powiedział 

to publicznie a słowo jest słowem. Pracę pewno rozpoczną lada godzina, bo rozstrzygniecie 

będzie już w poniedziałek. Otrzymali bardzo dobre oferty przetargowe, planowali wydatkować 

mniej więcej chyba 1 800 000 -1 900 000 zł, a zamknęło się kwota poniżej 1 500 000 zł. Robią 

tak przetargi, że one są w jednym postępowaniu, ale dzielą postepowanie po to, żeby środków 

z Polskiego Ładu nie oddawać. Gdyby to było robione osobnymi przetargami no to jak jest 

oszczędność to trzeba te środki oddać do BGK. Czy może nie pozyskają ich to jest łatwiejsze 

prawdziwsze określenie. Natomiast w tym mechanizmie, który stosują to w tym konkretnym 

przetargu był jeszcze ścieżka rowerowa znaczy bardziej chodnik w miejscu, na terenie gminy 

Łobżenica. Była jeszcze jedna przebudowa skrzyżowania w Pile , bo przejęli swoje  drogi 

powiatowe. Czwarta inwestycja to był Skrzatusz, też kilkaset metrów drogi, bo ich stan był 

fatalny. Także summa summarum na inwestycje za około 4 mln zł ,w tym zakresie zostało 

jeszcze 100 tyś zł. Gdyby tego mechanizmu nie zrobili musieliby 300 tyś zł oddać a w tych 

innych musieliby dołożyć z własnych środków. Także stosowany jest taki mechanizm.  

A Dworzakowo odpowiedział, że to jest taka wersja minimum, ale będą się starać, żeby był 

chodnik. Dobrym zwyczajem było to, że zawsze realizowali np. inwestycje chodnikowe bardzo 



często po 50%. To jest zawsze oczywiście wola państwa, że chcecie pomóc realizując takie 

inwestycje przy drogach powiatowych. Ich szczęściem jest to, że mogą liczyć na taką 

współpracę, ale pozyskując środki z Polskiego Ładu też starali się pewne rzeczy chodnikowe 

wrzucać do tego typu inwestycji i finansować już samemu. Bez przesady nie będą o te 5% 

prosić czy czasami 2% i dzielić się z państwem. A te kwestie ewentualnej współpracy czy 

dorzuceniu środków finansowych  to trzeba zostawić ewentualnie sobie, wtedy gdy już 

faktycznie będzie bieda i nie będzie możliwości pozyskiwania. To też jest mechanizm. To była 

ich decyzja i nawet jej nie konsultowali z naszą gminą. Jak nie wyciągają ręki to myśli, że jako 

szefowie gmin nie będą zniesmaczeni tym. Kolejna rzecz to Dębówko Nowe. Dzisiaj miał 

nawet rozmowę z dyrektorem, powinno to być od dwóch tygodni robione, a zacznie się za dwa 

tygodnie. Dyrektor odpowiedział, że do końca listopada. Trzeba zacząć od obwodnicy 

południowej. Natomiast jest tam taka kwestia, że też pewien odcinek tak jakby w środku musi 

być poprawiony. Myśli, że powoli będą w tym kierunku zmierzać. Największy problem jest  

z bieżącym utrzymaniem dróg. Każdą prawie niedzielę poświęca na różnego rodzaju objazdy, 

na różne rzeczy, wypoczywa psychicznie wtedy a po drugie wszystko widzi. Jest sporo potrzeb 

związanych z utrzymaniem bieżącym. A to wymiana znaków, a to czasami do końca 

niewłaściwe pobocza. Pomimo tego, że jest nowy asfalt. W tej chwili ma audyt będzie go robić 

w najbliższą niedzielę. Jest jeden problem, który dotyka każdego samorządu. Z jednej strony 

otrzymane dość spore kwoty finansowe na inwestycje. Przez to, że młodzi ludzie zostali 

zwolnieni z podatków ustawodawca zwolnił do 26 roku życia, że podniósł kwoty wolne to 

mamy mniejsze wpływy udziału z PIT-u. To o tyle był dobry pieniądz, że był on 

nieograniczony. Dochody bieżące można dysponować dowolnie. W przypadku państwa to jest 

chyba trochę gorzej, bo każdy z nas z naszego podatku PIT zaliczki, to jest odprowadzane  

w mniej więcej 40% do gminy, 10% tylko do powiatu, 2% do województwa samorządowego  

i reszta około 50% do Skarbu Państwa. Nie ukrywa, że lepiej robić nowe inwestycje niż 

remontować. Łatwiej wtedy utrzymać wskaźniki i jest to oczywiście zgodne  z prawem. 

Mówiąc kolokwialnie łatwiej czasami wybudować 500 m drogi, niż 500 m posprzątać. Radna 

Krystyna Brągiel zapytała o drzewa w Nieżychowie. Starosta odp., że osobiście zrobiłby to 

szybciej. Natomiast nie do końca jest to to prosta sprawa. Drzewa widać, że są, ale teoretycznie 

nie ma ich na mapach. W tej chwili prowadzone jest postępowanie, które ma na celu po 

pierwsze ujawnienie tych drzew, bo nie można czegoś zlikwidować czy obciąć jak tego 

formalnie nie ma. Podał przykład realizacji jednej inwestycji i okazało się, że w trakcie prac 

projektowych droga powiatowa leży na gruncie Lasów Państwowych. Są to obszerne 

procedury, które utrudniają żywot. Wynika to z tego, że nie do końca być może kiedyś  



w trakcie, gdy tworzono powiaty 25 lat temu pewne rzeczy te inwentaryzacyjne były właściwie 

zrobione. Nie wskazywał, że ktoś miał wielką winę. Jak wiadomo reforma powiatowa była 

bardzo szybka i wiele jest niedociągnięć. W powiecie szczególnie w nieruchomościach tych 

drogowych jest katastrofa. Każde takie postępowanie przedłuża i celowo robi się inwestycje 

nie kilometr czy kilometr dwieście czy dwa kilometry. Po to, żeby ominąć procedury kończy 

się np. na 999 metrach. W celu uniknięcia procedur środowiskowych. Podziękował radnym za 

współpracę. Czasami pewne wydarzenia sportowo-kulturalne robione są wspólnie. Pieniądze 

przeznaczone jako dla partnerów to są może jakieś niewielkie pieniądze, ale na pewno są gdzieś 

zauważalne. Biorąc pod uwagę stowarzyszenia do 2014 r. przez cały okres powojenny na 

terenie gmin powiatu pilskiego powstało ich 350.  W tych stowarzyszeniach są również liczone 

kluby sportowe. Po ośmiu latach jest ich prawie 700. Przez te osiem lat podwojono, Jeżeli do 

tej pory, do 2015 r. powiat dotował maksymalnie rocznie 17 stowarzyszeń i klubów 

sportowych, a tak naprawdę dotował 6-7 zazwyczaj i to Piła, Kaczory czasami Leśnik. Tak dziś 

dotowane jest około 110 stowarzyszeń i klubów sportowych. Przewodniczący Krzysztof 

Sonnenberg zadał konkretne pytanie o drogę od 10 w kierunku do Jeziorek Kosztowskich. 

Starosta odp., że w tej chwili są na etapie jeszcze nie realizacji, ale są już pieniądze na 

inwestycję w Młotkowie. Ta droga prowadzi również do Młotkowa i kwestia związana 

szczególnie przy domach, które jadąc w kierunku Wysokiej czy Młotkowa są po prawej stronie. 

Na początku to nie jest tak źle, ponieważ problem jest nieco dalej. Teraz ma być realizowana 

droga, która łączy Kosztowo z Jeziorkami ta wewnętrzna droga gminna. Ta sytuacja wymusi 

pewne określone działania. Nie może być tak, że jedna droga łącząca będzie porządna, a druga 

będzie kiepska. Przed sobą nie ma w tej chwili liczby kilometrów. Dokładnie dwa tygodnie 

temu Przewodniczący Rady odebrał nagrodę na Forum Miast i Miasteczek Polskich za drugie 

miejsce wśród powiatów w Polsce, to jest 314 powiatów ziemskich. Zajęto drugie miejsce za 

aktywność pozyskiwaniu środków finansowych. Jakby jeszcze pięć lat były dotacje tego typu 

co teraz, to szybko można by nadrobić ten stracony czas. Jakiś czas temu przeczytał 

opracowanie z którego wynika, że remont drogi powinien być robiony w standardzie, żeby 

kolejny następował nie wcześniej niż po 20 latach. Jako powiat dysponuje się długością dróg 

około 414 km. Rocznie powinno się naprawiać, budować czy modernizować około 20 km dróg. 

W tym celu, żeby była zachowana ciągłość techniczna. Jest to 20 kilometrów od dwóch lat. 

Wcześniej nawet nie było to dotykane czy za tych rządów czy za wcześniejszych. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg podziękował w imieniu całej rady i społeczeństwa 

Staroście za wszystkie wypowiedzi i za przybycie na sesję (wypowiedź niesłyszalna). Wójt 

Krzysztof Rutkowski zwrócił uwagę na pewne rzeczy, które toczą się między gminą,  



a starostwem. Na dzień dzisiejszy trwają rozmowy z dyrektorem i Starostą na temat 

dokończenia remontu ulicy Strzeleckiej. Szukanie jak najlepszy rozwiązań. Na zasadach dobrej 

współpracy są w stanie dogadać się i podpisać umowę i wesprzeć się, bo na pewno łatwiej jest 

zrobić tu na miejscu niż panu w tej formule. Chciałby, żeby został wydłużony chodnik znaczy 

się droga w kierunku do Dworzakowa. Za chwilę będzie oddany nowy budynek sportowy Stelli 

i jakby przy okazji jeszcze parking zrobić kawałek dalej. Prośba jakby się udało i nie 

zmarnowało tego potencjału granitu, bo to jest coś fantastycznego co można wykorzystać czy 

na kolejce czy gdziekolwiek ( odpowiedź niesłyszalna – Starosta podał jakie techniki można 

zastosować czym wyłożyć drogę na Dworzakowo).   

Przerwa 10 minut. 

13. Uchwała w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo 

o ustroju sądów powszechnych ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych 

wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów – w głosowaniu 

tajnym. W myśl  art. 163 § 2 ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych przed 

przystąpieniem do wyborów powołany przez radę gminy Zespół ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach.  

Radny Piotr Strojek – członek Zespołu przedstawił opinię na temat kandydata na ławnika.  

Opinia jest z dnia 25 października 2023 r. Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

[zwany dalej Zespołem] został powołany uchwałą Nr LVIII.330.2023 Rady Gminy Białośliwie 

z dnia 23 sierpnia 2023 r.  w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

w składzie: 

1) Sylwia Jurgiel  - radna Rady Gminy Białośliwie – przewodnicząca Zespołu; 

2) Piotr Janeczko  - radny Rady Gminy Białośliwie - członek Zespołu; 

3) Piotr Strojek   – radny Rady Gminy Białośliwie - członek Zespołu; 

Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu pismem z dnia 22 maja 2023 r., znak: A-0131-2/23, 

skierowanym do Urzędu Gminy w Białośliwiu, poinformował o ustalonej przez Kolegium Sądu 

Okręgowego w Poznaniu liczbie ławników wybieranych przez Radę Gminy Białośliwie do 

poszczególnych sądów: 



- liczba ławników wybieranych do XIV Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu 

z/s w Pile  -  1                                 

- liczba ławników wybranych do Sądu Rejonowego w Chodzieży - 1. 

W ustawowym terminie, tj. do dnia 30 czerwca 2023 r. zgłosił się jeden kandydat na ławnika 

do XIV Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z/s w Pile. Do Sądu Rejonowego 

w Chodzieży nie zgłosił się żaden kandydat. 

 Zespół stwierdził, że zgłoszenie kandydata na ławnika zostało złożone w ustawowym terminie 

i przygotowane na kartach zgłoszenia według wzoru ustalonego rozporządzeniem Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 9 czerwca 2011 r. w sprawie sposobu postępowania  

z dokumentami złożonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru 

karty zgłoszenia, co odpowiada wymaganiom formalnym i  regulacjom prawnym. Zespół 

dokonał analizy zgłoszenia kandydata na ławnika na posiedzeniu w dniu:  

25.10.2023 r. pod kątem spełnienia wymagań formalnych, o których mowa w art. 162 § 2-5 

ustawy oraz  pod kątem spełnienia przez kandydata wymogów ustawowych określonych w art. 

158 i art. 159 ustawy tj.: 

Zgodnie z art. 158. § 1. Ławnikiem może być wybrany ten, kto: 

1)posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich; 

2)jest nieskazitelnego charakteru; 

3)ukończył 30 lat; 

4)jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania co 

najmniej od roku; 

5)nie przekroczył 70 lat; 

6)jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika; 

7)posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. 

 

Art. 159. § 1. Ławnikami nie mogą być: 

1)osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w prokuraturze; 

2)osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania sprawy 

na drogę postępowania sądowego; 



3)funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze ściganiem 

przestępstw i wykroczeń; 

4)adwokaci i aplikanci adwokaccy; 

5)radcy prawni i aplikanci radcowscy; 

6)duchowni; 

7)żołnierze w czynnej służbie wojskowej; 

8)funkcjonariusze Służby Więziennej; 

9)radni gminy, powiatu i województwa. 

 

§ 2. Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym sądzie. 

Zespół szczegółowo przeanalizował również informację z dnia  września 2023 r. Komendanta 

Wojewódzki Policji w Poznaniu, która wpłynęła na wniosek Rady Gminy Białośliwie zawarty  

w uchwale Nr LIX.335.2023 Rady Gminy Białośliwie z dnia 27 września 2023 r.  w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

Zespół po dokonaniu analizy zgłoszeń stwierdza, że : 

Kandydat do  XIV Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z/s w Pile   

Jarosław Józef Tatera spełnia wymogi określone w art. 158. § 1 ustawy.  

Między innymi:  

• posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich 

• jest nieskazitelnego charakteru (nie figuruje w kartotece Karnej Krajowego Rejestru 

Karnego i w centralnej bazie danych Krajowego Systemu Informacyjnego Policji), 

• wiek - 58 lat, 

• jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika 

• zamieszkuje na terenie Gminy Białośliwie – od 35 lat, 

• wykształcenie średnie zawodowe – rolnicze . 

Zespół stwierdza, opierając się na informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym szczególnie  

w karcie zgłoszenia, że kandydata nie dotyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy.  

Opinia Zespołu stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



 

Przewodniczący poinformował, że w myśl § 58 ust. 1 Statutu Gminy Białośliwie - „Głosowanie 

zwykłą większością głosów oznacza, że przechodzi wniosek lub kandydatura, która uzyskała 

większą liczbę głosów „za” niż „przeciw”. Głosów wstrzymujących się i nieważnych nie 

dolicza się do żadnej z grup glosujących „za” czy „przeciw” 

Zgodnie z § 55 ust. 1 Statutu Gminy Białośliwie, Rada ustala każdorazowo sposób głosowania 

tajnego. Wobec powyższego  proponuje się następujący sposób głosowania: 

Głosowanie odbywa się na jednego kandydata i polega na  postawieniu znaku „X” w jednej  

z trzech kratek z lewej strony obok jego nazwiska. 

 Postawienie znaku „x” w więcej niż jednej kratce obok nazwiska kandydata albo 

niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce powoduje nieważność głosu. Zapytał czy są jakieś 

niejasności, pytania ?  Nie było w takim razie poprosił o przegłosowanie przedstawionego 

sposobu głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenie sposobu głosowania dla wyboru ławnika do sądu okręgowego..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 

Rada przyjęła zasady głosowania podane wyżej. Następnie przeszedł do wyboru Komisji 

Skrutacyjnej. Powiedział, że zgodnie z § 55 ust. 1 Statutu Gminy Białośliwie w głosowaniu 

tajnym radni głosują za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią Rady, przy czym każdorazowo 



Rada ustala sposób głosowania, a samo głosowanie przeprowadza wybrana z grona Rady 

Komisja Skrutacyjna z  wyłonionym spośród siebie Przewodniczący poprosił o zgłaszanie 

radnych do pracy w tej Komisji.  

Radny Piotr Strojek zgłosił radną Joannę Suska. 

Przewodniczący zgłosił radną Małgorzata Mańka. 

Radny Jacek Matlak zgłosił radnego Piotra Janeczko. 

Innych kandydatur  nie było, w związku z tym Przewodniczący zapytał kolejno czy radni 

wyrażają zgodę na pracy w Komisji Skrutacyjnej. Każdy z osobna wyraził zgodę i poddał pod 

głosowanie zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia 

głosowania w wyborze ławnika do sądu okręgowego. 

Głosowano w sprawie: 

zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania  

w wyborze ławnika do sądu okręgowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

 

Stwierdził, że Rada   przy 13 głosach „za” zamknęła listę kandydatów. 

Wobec powyższego, zarządził głosowanie nad proponowanym składem komisji 

Głosowano w sprawie: 



powołanie komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w wyborze ławnika do sądu 

okręgowego..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Jolanta Sikora 

Komisja Skrutacyjna została powołana 13 głosami „za” tj. radna Joanna Suska, Radna 

Małgorzata Mańka i radny Piotr Janeczko. 

Poprosił komisję skrutacyjną o ukonstytuowanie się (tj. Wybór Przewodniczącego komisji)  

i podanie nazwiska przewodniczącego. 

Ogłosił 5 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się komisji skrutacyjnej. 

W wyniku ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej jej przewodniczącym została radna 

Małgorzata Mańka.  

Przewodniczący zacytował  § 55 ust. 2 Statutu Gminy Białośliwie - „Komisja Skrutacyjna przed 

przystąpieniem do głosowania objaśnia sposób głosowania i przeprowadza je wyczytując 

kolejno radnych z listy obecności; następnie radny wrzuca kartę z oddanym głosem do urny.”. 

Zgodnie z § 55 ust. 4 Statutu Gminy Białośliwie – „Po przeliczeniu głosów Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół, podając wynik głosowania”. 

Radni głosują na kartach o formacie A-5 z podanym nazwiskiem kandydata, opatrzonych 

pieczęcią Rady Gminy Białośliwie, które zostaną rozdane przez Komisję Skrutacyjną. 

Zgodnie z dyspozycją § 55 ust. 2 i ust. 6 Statutu radni głosują w kolejności odczytanej z listy 

obecności w wyznaczonym miejscu, umożliwiającym zachowanie tajności głosowania  

i wrzucając karty z oddanym głosem do urny. Aby tajność była zachowana zaproponował 

udanie się do pomieszczenia z tyłu Sali sesyjnej. 



Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przedstawiła sposób głosowania: 

Głosowanie polega na  postawieniu znaku „X” w jednej z trzech kratek z lewej strony obok 

nazwiska kandydata. 

 Postawienie znaku „x” w więcej niż jednej kratce obok nazwiska  kandydata albo 

niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce powoduje nieważność głosu. Poinformowała 

również, że karty o innym formacie i nieopatrzone pieczęcią Rady Gminy Białośliwie oraz 

karty całkowicie przedarte są kartami nieważnymi. 

 Przystąpiono do aktu głosowania. Z listy obecności Przewodnicząca wyczytywała kolejno 

radnych. Komisja przeprowadziła głosowanie zgodnie z trybem określonym w § 55 ust. 2 

Statutu Gminy Białośliwie. 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach na czas ustalenia przez Komisję 

Skrutacyjną wyników głosowania i sporządzenie protokołu. 

Po przerwie poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protokołu z wyników 

głosowania.  

Został odczytany protokół, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę nr LXI.348.2023 Rady Gminy Białośliwie z dnia 

27 października 2023 r.  w sprawie wyboru ławników. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Przewodniczący zaznaczył, że sprawozdanie z działalności Wójta oraz sprawozdanie  

z wykonania uchwał  sesji radni otrzymali drogą elektroniczną przed sesją.  

Następnie Przewodniczący zapytał - czy ktoś w sprawie sprawozdań Wójta pragnie zabrać głos.  

Radny Piotr Janeczko zapytał Wójta o zakup samochodu pożarniczego marki Star. Cieszy się, 

że udało się to zrobić. Czy już wiadomo kiedy oficjalnie samochód zostanie przekazany 

strażakom? Radna Małgorzata Mańka odpowiedziała, że w tym momencie została 

wydelegowana, żeby w imieniu OSP Dębówko Nowe zaprosić wszystkich na skromne 

uroczyste przekazanie tego auta. Przyszły piątek tj. 3 listopada br. o godzinie 15:00.  

Wójt odniósł się do swojego sprawozdania. Powiedział, że co do tej godziny 15:00 to jeszcze 

ostateczna decyzja nie zapadła. Wstępnie jest to ta godzina, ponieważ Burmistrz Wyrzyska też 

chce być na tym wydarzeniu. Samochód będzie przekazany Wójtowi, a on przekaże go 

jednostce. Przetarg, którego trzy części rozstrzygnięto w PRGOK-u odnośnie odnośnie 



wywozu odpadów na następne półtora roku. Dobra informacja jest taka, że dwie firmy złożyły 

ofertę PRGOK i Złotów. Ta druga firma złożyła niższą ofertę, ale chyba najciekawsze z tego, 

że jest to oferta poniżej szacunków. O skutkach opowie w najbliższym czasie. Dwa okręgi nie 

są rozstrzygnięte, bo są dużo droższe powyżej zamierzonych kwot, które były zabezpieczone. 

Przewodniczący zapytał czy to dotyczy okręgu w którym znajduje się gmina Białośliwie. Wójt 

odp., że w naszym okręgu jest rozstrzygnięte. Przesłanek ku podwyżce cen zbyt dużych nie 

będzie. Informacja też do radnego Ryszarda Wolnego. Złożył wniosek o którym mówił i o który 

radny prosił w sprawie przygotowania jakiejś koncepcji skrzynek, koszy na worki na śmieci 

bio-plastiki papier.  

Nie było więcej  chętnych do zabrania głosu, w związku z tym zamknął ten punkt obrad.  

Sprawozdanie Wójta i sprawozdanie  wykonania uchwał stanowią załącznik nr 14 i 15 do 

niniejszego protokołu. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący poinformował, że informację ze swojej działalności przekazał radnym drogą 

elektroniczną. Następnie Przewodniczący zapytał  czy ktoś pragnie zabrać głos.  

Radny Ryszard Wolny odbyło się jedno nowe posiedzenie nowego Zarządu LGD nowej 

kadencji. Obecny Starosta jest również członkiem tego zarządu, został wybrany. Tematem było 

omówienie spraw bieżących  i przyjęcie nowych członków. Prace nad strategia nadal trwają  

i potrwają najwyżej do końca grudnia, ale prawdopodobnie do 15 grudnia strategii umowy na 

poszczególnych Lokalnych Grup Działania zostanie podpisana. Trudno jest powiedzieć, 

szacunkowe są w tej chwili przymiarki finansowe na następna kadencję. Jednak 

prawdopodobnie dopiero szczegóły  w umowie, która zostanie podpisana z Marszałkiem 

Grabowskim i wtedy będzie wiadomo jaka kwota będzie dysponowana. Wstępne przymiarki 

były do tego zakresu i w tej kadencji około ponad 2 mln euro będzie do dyspozycji. Jeżeli się 

teraz nie zmieni po wyborach to będą albo większe albo mniejsze. Trudno powiedzieć, dopiero 

grudzień okaże szczegółową umowę na działalność.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z tym zamknął ten punkt obrad. 

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

16. Wolne głosy i informacje. 



Radny Ryszard Kwieciński odniósł się do tajnego głosowania na ławnika. Było to tajne 

głosowanie i wyszło jak jawne. Wszyscy byli „za”, więc wiadomo kto jak głosował. 

Pogratulował wyboru jednomyślności. 

Przewodniczący podziękował radnemu za cenną uwagę. Takie są wymogi głosowania 

imiennego, więc nie można było tego pominąć. Nawet gdyby ustalono, że jest to 

jednomyślność. Każdy ma prawo oddać głos i musi być zachowana tajność.  

 

17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany.  

Podziękował wszystkim za udział i zamknął LXI sesję Rady Gminy Białośliwie 

 

 

                                                                                            Przewodniczący 

                                                                                      Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                        Krzysztof Sonnenberg 

  

 

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


